
Protokół Nr VIII/2011 

 

z VIII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka odbytej w dniu 24 sierpnia 2011 roku. 

 

Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Złejwsi Wielkiej w godzinach od 13
00 

do godziny 17
00

.  

W sesji  udział wzięło 13 radnych, jeden radny spóźnił się. 

W sesji udział wzięło 5  pracowników urzędu gminy oraz 17 osób zainteresowanych 

obradami. 

 

 

Listy obecności w załączeniu do protokołu. 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie obrad VIII sesji Rady Gminy i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Analiza zaawansowania wykonania zadań inwestycyjnych za I półrocze 2011 r. 

4. Informacja o przygotowaniu placówek oświatowych do roku szkolnego 

2011/2012. 

5. Analiza wyników kompetencyjnych szkół podstawowych i gimnazjów. 

6. Podjęcie uchwał: 

 - w sprawie uchwalenia wieloletniego programu współpracy Gminy Zławieś    

   Wielka z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi  

   działalność pożytku publicznego na lata 2011 – 2014, 

 - w sprawie przystąpienia do realizacji projektu „Angielski w Przysieku”, 

                   - w sprawie sprzedaży w formie przetargu ustnego nieograniczonego  

                      nieruchomości stanowiącej mienie komunalne Gminy Zławieś Wielka, 

                   - w sprawie reorganizacji Gminnego Ośrodka Kultury w Złejwsi Małej  

                      i nadania statutu,  

                   - w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przekazanie prawa użytkowania  

                      wieczystego gruntów po byłym torowisku Toruń – Czarnowo na terenie Gminy   

                      Zławieś Wielka w zasoby mienia komunalnego gminy,  

                   -  w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników,                  

                   -  w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika Gminnego Ośrodka 

                       Pomocy Społecznej w Złejwsi Wielkiej, 

                   -  w sprawie ustalenia opłaty adiacenckiej z tytułu wzrostu wartości          

                       nieruchomości w wyniku jej podziału, 

                   - w sprawie zmiany składu Komisji Oświaty, Spraw Socjalnych, Kultury i Sportu  

                      oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Rady  Gminy Zławieś Wielka, 

                   -  w sprawie zakresu i formy informacji za I półrocze o przebiegu wykonania   

                       budżetu gminy Zławieś Wielka, kształtowaniu się wieloletniej prognozy  

                       finansowej oraz przebiegu wykonania planu finansowego samorządowych  

                       instytucji kultury 

                   -  zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2011 r. 

              7.      Informacja o pracy wójta między sesjami. 

              8.      Wolne wnioski i zapytania. 

              9.      Zakończenie obrad VIII sesji 

 

 

Ad. 1 



Otwarcie obrad VII sesji Rady Gminy i stwierdzenie quorum 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Otworzyła VIII sesję Rady Gminy Zławieś Wielka. Przywitała Pana Wójta Jana Surdykę wraz 

z pracownikami urzędu, sołtysów, osoby zainteresowane obradami oraz wszystkich radnych. 

Na podstawie listy obecności stwierdziła, że obecnych jest 13 członków rady, co pozwala na 

podejmowanie prawomocnych uchwał.  

 

Ad. 2  

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 
 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poinformowała, że protokół z poprzedniej sesji był umieszczony na stronie internetowej 

gminy. Można było się z nim zapoznać, ale uważa, że oddaje on w pełni przebieg VII sesji. 

 

Nikt z radnych nie zgłosił uwag. Radni zostali poproszeni o głosowanie nad przyjęciem 

protokołu. Protokół z VII sesji rady Gminy Zławieś Wielka został przyjęty jednogłośnie. 

 

Poinformowała, o zmianach w porządku obrad. Uchwały dotyczące regulaminu 

wynagradzania nauczycieli oraz przyznawania im nagród zostały przeniesione na kolejną 

sesję, która planowana jest na wrzesień 2011 roku, ponieważ nie zostały one skonsultowane 

ze związkami zawodowymi zrzeszającymi nauczycieli. Zmieniła się także numeracja oraz 

kolejność dwóch pierwszych uchwał tj. uchwała w sprawie przystąpienia do realizacji 

projektu „Angielski w Przysieku” będzie podejmowana, jako pierwsza i oznaczona będzie 

numerem VIII/36/2011, a uchwała w sprawie uchwalenia Wieloletniego programu 

współpracy Gminy Zławieś Wielka z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na lata 2011 – 2014 podejmowana będzie 

jako druga i oznaczona będzie numerem VIII/37/2011 pozostała kolejność porządku obrad 

pozostaje bez zmian. 

 

Poinformowała radnych, że Radna Małgorzata Wiśniewska wyraziła chęć pracy w klubie 

radnych „Nowy Czas” i powitała ją w gronie członków klubu. 

 

Ad. 3 

Analiza zaawansowania wykonania zadań inwestycyjnych za I półrocze 2011 roku 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła pracownika urzędu gminy o przedstawienie punktu „Analiza zaawansowania 

wykonania zadań inwestycyjnych za I półrocze 2011 roku”. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

Przedstawił analizę wykonania zadań inwestycyjnych za I półrocze 2011 roku. 

Informacja w załączeniu do protokołu. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Podziękowała i poprosiła radnych o zadawanie pytań dotyczących omówionego punktu. 

 

 

Na salę obrad weszła radna Katarzyna Rezmer. 

 



Piotr Pawlikowski – radny 

Zapytał, czy Astrobaza zacznie funkcjonować od 1 września. 

 

Jan Surdyka - wójt 

Odpowiedział, że jest to niemożliwe, ponieważ nie zostały naprawione jeszcze wszystkie 

usterki przez wykonawcę, co uniemożliwia korzystanie z obiektu. Nadzór nad tą inwestycją 

sprawuje Urząd Marszałkowski, sprawa jest monitorowana, ale na dzisiaj trudno jest 

powiedzieć, kiedy Astrobaza zostanie otwarta. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała, czy zagrożona jest któraś z inwestycji. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

Odpowiedział, że większość inwestycji zmierza ku końcowi, 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała jak wygląda sprawa realizacji zadań z funduszu sołeckiego. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

Odpowiedział, że osoby odpowiedzialne za wykonywanie tych zadań raz w tygodniu 

spotykają się z wójtem, aby ustalić terminy oraz przebieg ich realizacji. Gmina Zławieś 

Wielka ma duża infrastrukturę zadań inwestycyjnych jest dużo, dlatego jeżeli nie wszystko 

zostanie wykonane, jeśli chodzi o fundusz sołecki, tak jak planowano, to w tym roku zostanie 

zakupiony materiał, aby te zadania sukcesywnie realizować. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła, żeby na przyszłą sesję przygotować krótką informację o stanie zaawansowania 

zadań w sołectwach, co zostało zrobione, a co jeszcze trzeba zrobić w ramach funduszu 

sołeckiego.  

Podziękowała Panu Kwiatkowskiemu za zreferowanie tematu.  

 

Ad. 4 

Informacja o przygotowaniu placówek oświatowych do roku szkolnego 2011/2012 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Przed zreferowaniem tematu przez Panią Sekretarz poprosiła Przewodniczącego Komisji 

Oświaty Spraw Socjalnych, Kultury i Sportu o przedstawienie wyników przeprowadzonej 

kontroli w szkołach. 

 

Henryk Lizak – radny 

Odpowiedział, że we wszystkich szkołach prace zmierzają ku końcowi, większość prac to 

prace polegające m. in. na sprzątaniu po przeprowadzonych remontach. Po kolei przedstawił 

stan każdej szkoły: 

- Przedszkole w Złejwsi Małej naprawiono dach, obiekt jest już prawie gotowy do 

rozpoczęcia zajęć. Pani Dyrektor Michalska poprosiła, aby pracownicy urzędu gminy zajęli 

się wycięciem suchego drzewa, które rośnie na placu zabaw; 

-  Zespół Szkół, w Złejwsi Wielkiej oraz oddział w Czarnowie również pozostało tylko 

sprzątanie. Stara część szkoły, w Złejwsi niestety nadaje się do remontu. Dyrektor zwracał 

uwagę na przeciekający dach na świetlicy socjoterapeutycznej i na starej szkole. 



- Zespół Szkół w Rzęczkowie budynek dobrze przygotowany do zajęć, niestety potrzeba bazy 

sportowej, poprawienia boiska przy szkole i powiększenia parkingu ; 

- Szkoła Podstawowa w Siemoniu przygotowana do zajęć lekcyjnych, komisja zwróciła 

uwagę na brak bezpiecznego wjazdu do szkoły; 

- Szkoła Podstawowa w Łążynie sprzątanie po wymianie okien, budynek przygotowany do 

zajęć, piękna nowa sala gimnastyczna, potrzeba na przyszłe lata to zrobienie elewacji na 

zewnątrz budynku i szkoła na kolejne lata nie będzie potrzebowała inwestycji; 

- Zespół Szkół w Górsku, czysta zadbana może rozpoczynać zajęcia, szkoła ma niestety 

problem z paliwem potrzebnym do jej ogrzania. Potrzebnych jest 10 tys. litrów, na które nie 

ma pieniędzy. 

- Szkoła Podstawowa w Przysieku, przygotowana do zajęć jak w innych szkołach trwają 

prace porządkowe, potrzeba jest rozbudowy, konieczna naprawa rynny, zamontowanie włazu 

na dach i zamontowanie rynny odprowadzającej wodę. 

Przy okazji zapytał jak w nowym GOK-u w Górsku będzie dostarczany opał i wywożony 

popiół. 

 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Podziękowała przewodniczącemu za przedstawione informacje. Poprosiła pracowników 

urzędu o zwrócenie uwagi na naprawę usterek przed rozpoczęciem nowego roku szkolnego, 

aby dzieci w szkole mogły czuć się bezpiecznie. Poinformowała, że priorytetem na najbliższe 

lata jest rozbudowa szkoły w Przysieku.  

Poprosiła Panią Grażynę Krystosiak o przedstawienie tematu. 

 

Grażyna Krystosiak – sekretarz  

Przedstawiła informację na temat przygotowania szkół do nowego roku szkolnego. 

 Informacja w załączeniu do protokołu. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Podziękowała i przeszła do kolejnego punktu sesji. 

 

Ad. 5 

Analiza wyników kompetencyjnych szkół podstawowych i gimnazjów 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Przedstawiła punkt „Analiza wyników kompetencyjnych szkół podstawowych i gimnazjów” 

na podstawie przygotowanego wcześniej materiału. 

Stwierdziła, że zaniepokoił ją fakt, że wyniki uczniów z gminy Zławieś Wielka są najniższe w 

powiecie. Od 2009 roku do 2011 mamy tendencję spadkową. Według jej przemyśleń wyniki 

te zależą od zaangażowania nauczycieli, od uczniów i poziomu trudności testów. Przypomina, 

że w poprzednich latach szkoły były na wyższym poziomie niż teraz, nawet powyżej średniej 

powiatowej. Szkoła w Rzęczkowie w ciągu tych 3 lat utrzymuje się wciąż na najniższym 

poziomie  

 

Henryk Lizak – radny 

Odpowiedział, że Pani Dyrektor z Rzęczkowa mówiła o tym problemie podczas wizyty 

komisji w szkole, powiedziała, że duże grono uczniów z jej okręgu szkolnego pracuje. 

Uczniowie przychodzą zmęczeni na lekcje, niewyspani, często prosto po szkole muszą pomóc 

w gospodarstwie, dlatego nie mają czasu na naukę. 

 



Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Odpowiedziała, że każdy inaczej będzie tłumaczył sobie tę kwestię. Wyraziła nadzieję, że ta 

analiza da początek temu, aby starać się naprawić tą sytuację. Trzeba zastanowić się nad tym, 

w jaki sposób można to zrobić. Może komisja d/s oświaty będzie miała jakieś pomysły. 

Szkoła podstawowa w Przysieku utrzymuje się na dość dobrym poziomie, ponieważ 

uczęszczają do niej dzieci z innego środowiska niż w Rzęczkowie czy w Złejwsi Wielkiej, 

warto wziąć to pod uwagę i sprężyć się z rozbudową placówki. 

Poprosiła o zadawanie pytań. 

 

Katarzyna Rezmer – radna 

Uważa, że nauczyciele powinni wypowiedzieć się w tej sprawie, ponieważ oni najlepiej 

wiedzą, jakie są potrzeby uczniów i jak powinno się z nimi pracować. 
 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Cieszy się, że temat ten został poruszony, ponieważ wspólnie będzie można pracować nad 

poprawą wyników uczniów. Do tematu wrócimy w wolnych wnioskach. 

Przeszła do kolejnego punktu w porządku obrad. 

 

Ad. 6 

Podjęcie uchwał 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Odczytała projekt uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji projektu „Angielski w 

Przysieku”. Poprosiła koordynatora projektu o kilka zdań na ten temat. 

 

Liczkowski – koordynator projektu 

Poinformował, że projekt został napisany dla uczniów od 4 do 6 klasy szkoły podstawowej w 

Przysieku ze względu na to, że wcześniej nie były one objęte programem nauczania języka 

angielskiego. Dlatego wraz z Dyrektorem Sobczakiem postanowili zdobyć fundusze i wziąć 

udział w projekcie, aby dzieci miały lepszy start do późniejszych szkół. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała, czy radni mają pytania w związku z projektem. Ponieważ nikt nie zabrał głosu 

poprosiła o głosowanie nad podjęciem uchwały. 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

uchwałę Nr VIII/36/2011 

w sprawie przystąpienia do realizacji projektu „Angielski w Przysieku” 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Przed podjęciem uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego programu współpracy Gminy 

Zławieś   Wielka z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na lata 2011 – 2014 zapytała, czy radni mają pytania do 

programu. 

 

Jerzy Dudzic – radny 

Zapytał jaka jest gwarancja, że środki które były zabezpieczone w budżecie na sport trafią do 

dyspozycji LZS. Martwi go fakt, że według programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi gmina ma do rozdysponowania kwotę 50 tys. zł, jeżeli do konkursu przystąpi 



więcej niż jedna organizacja zajmująca się sportem to kwota ta zostanie rozłożona między 

najlepsze oferty. Dlatego nie będzie to kwota 50 tys. zł ale może być dużo mniejsza. 

 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Odpowiedziała, że program powinien zostać uchwalony już w zeszłym roku. Niestety 

poprzednia rada to przegapiła. Konkursy na przyznanie środków powinny być ogłoszone na 

początku tego roku. Tak się nie stało, dlatego rada podjęła działania, aby jeszcze w tym roku 

rozdysponować środki, chociaż na sport. W przyszłym roku konkurs zostanie ogłoszony w 

pierwszym kwartale a przyznawanie środków odbędzie się terminowo. O przedstawienie 

szczegółów poprosiła pracownika urzędu. 

 

Jan Surdyka – wójt 

Obawy radnego Dudzica są słuszne, ale jeśli chodzi o ten rok środki zostaną rozdysponowane 

najprawdopodobniej na działanie LZS, dlatego nie należy się martwić. Jeżeli w przyszłym 

roku na sport zostanie ogłoszony konkurs to wszystkie organizacje, które w statucie mają 

zaznaczone szerzenie kultury i sportu mogą brać w nim udział. Jeśli komisja uzna, że 

programy tych organizacji są ciekawe, to może się tak stać, że środki zostaną 

rozdysponowane pomiędzy wszystkie organizacje, które brały udział w konkursie. Program 

współpracy tyczy się wszystkich organizacji, nie tylko LZS. Na takich samych zasadach 

działa również program współpracy w powiecie toruńskim. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała, czy odpowiedź jest wystarczająca.  

 

Jerzy Dudzic – radny 

Odpowiedział, że chodziło mu właśnie o perspektywę współpracy na najbliższe lata i 

odpowiedź pana wójta jest wystarczająca. 

 

Jan Surdyka – wójt 

Dodał, że gmina nie musi ograniczać się do kwoty 50 tys. zł, jeżeli sport będzie się rozwijał, 

można będzie starać się zabezpieczać większe środki na te przedsięwzięcia. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Podkreśliła, że w paragrafie dziesiątym programu współpracy wymieniona jest kwota 

minimum 50 tys. zł, co oznacza, że kwota ta może zostać zwiększona. Odczytała projekt 

uchwały.  

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

uchwałę Nr VIII/37/2011 

w sprawie uchwalenia wieloletniego programu współpracy Gminy Zławieś   Wielka z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na lata 2011 – 2014 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Odczytała projekt uchwały w sprawie sprzedaży w formie przetargu ustnego 

nieograniczonego nieruchomości stanowiącej mienie komunalne Gminy Zławieś Wielka 

Poinformowała, że uchwała ta zostanie podjęta, aby zainicjować dalszy tok działania. 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie 



uchwałę Nr VIII/38/2011 

w sprawie sprzedaży w formie przetargu ustnego nieograniczonego 

nieruchomości stanowiącej mienie komunalne Gminy Zławieś Wielka, 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Przypomniała, że sprawa reorganizacji Gminnego Ośrodka Kultury w Złejwsi Małej była 

szeroko dyskutowana na posiedzeniu wspólnym komisji. Zapytała, czy ktoś z radnych chce 

zabrać głos. 

 

Jerzy Dudzic – radny 

Zapytał, dlaczego boiska, z których korzystają zespoły rozgrywające mecze ligowe w piłkę 

nożną nie zostały oddane w administrowanie GOKiS i kto dalej będzie nimi zarządzał. 

 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że boiska te administrowane będą tak jak dotychczas, ale postara się, aby 

zostały zwiększone środki na ich utrzymanie i żeby obiekty były udostępniane drużynom 

sportowym. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poinformowała o zmianie w paragrafie 1 w uchwale w sprawie reorganizacji Gminnego 

Ośrodka Kultury w Złejwsi Małej i nadania statutu i odczytała projekt uchwały. 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

uchwałę Nr VIII/39/2011 

w sprawie reorganizacji Gminnego Ośrodka Kultury w Złejwsi Małej i nadania statutu i 

odczytała projekt uchwały 

 

O godzinie 14:40 przewodnicząca ogłosiła 10 minut przerwy. 

O godzinie 14:50 wznowiła obrady sesji.  

 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła wójta o omówienie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne 

przekazanie prawa użytkowania wieczystego gruntów po byłym torowisku Toruń – Czarnowo 

na terenie Gminy Zławieś Wielka. 

 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że kolej reguluje pewne kwestie. Chcą nam nieodpłatnie przekazać grunt, więc 

nie widzi przeszkody, aby go przejąć. 

 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Odczytała projekt uchwały. 

 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

uchwałę Nr VIII/40/2011 

w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przekazanie prawa użytkowania wieczystego 

gruntów po byłym torowisku Toruń – Czarnowo na terenie Gminy Zławieś Wielka 

 



 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła Panią Sekretarz o przybliżenie tematu uchwały w sprawie powołania zespołu 

opiniującego kandydatów na ławników. 

 

Grażyna Krystosiak – sekretarz 

W tym roku kończą się kadencje ławników wybieranych 4 lata temu, dlatego do końca 

października uchwałą Rady Gminy należy powołać ławników na nową kadencję. Przedtem 

jednak komisja wybierana również uchwałą rady gminy musi wydać opinie o kandydatach  

w szczególności w zakresie spełniany 

 

 Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

W związku z tym, że trzeba powołać zespół opiniujący kandydatów na ławników 

zaproponowała panią Grażynę Krystosiak jako jednego z członków komisji. Poprosiła o 

zgłoszenie do komisji dwóch radnych. Zaproponowała również kandydaturę radnego Roberta 

Borzęckiego. 

 

Katarzyna Rezmer - radna 

Zgłosiła swoją osobę do pracy w zespole opiniującym. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała, czy wymienione osoby wyrażają zgodę uczestnictwa w komisji. Wszyscy zgodzili 

się brać w niej udział. 

Odczytała projekt uchwały. 

 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

uchwałę Nr VIII/41/2011 

w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników 

 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Przed kolejną z uchwał poprosiła przewodniczącego Komisji Spraw Socjalnych o 

wypowiedzenie się na temat skargi na działalność Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Złejwsi Wielkiej, 

 

Henryk Lizak – radny 

Na działalność Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Złejwsi Wielkiej 

wpłynęła skarga Pani Marii Karbowskiej, 21 czerwca komisja zebrała się, aby tę skargę 

rozpatrzeć. W piśmie zarzucała ona, że GOPS podjął działania, aby odebrać dzieci rodzinie, 

co absolutnie nie miało miejsca, pracownicy postąpili prawidłowo. Po wnikliwej analizie 

tematu, rozmowach z pracownikiem socjalnym i pedagogiem szkolnym, które zajmowały się 

skarżoną sprawą podjęto decyzję o niezasadności skargi Pani Karbowskiej.  

 

Robert Borzęcki - radny 

Odczytał treść uchwały. 

 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

uchwałę Nr VIII/42/2011 



w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Złejwsi Wielkiej 

 

 

 

Robert Borzęcki - radny 

Poprosił pracownika urzędu o przybliżenie uchwały w sprawie ustalenia opłaty adiacenckiej z 

tytułu wzrostu wartości nieruchomości w wyniku jej podziału. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

Gmina ponosi dość duże koszty na wykupy nieruchomości, a szczególnie dróg powstałych w 

wyniku podziału. Prawo pozwala na wprowadzenie takiej opłaty, dlatego korzystamy z tego 

opłata wyniesie 30 % od wzrostu wartości nieruchomości. Dotyczy to tylko terenów ujętych 

w planie miejscowym, nie dotyczy wydanych decyzji o warunkach zabudowy. 

 

Bogdan Damrat – radny 

Zapytał, czy 30% to górna granica, jeśli tak, to czy nie można obniżyć jej o 5%? 

 

Witkowski  

Zapytał, dlaczego opłata jest tak wysoka i kiedy zostaje pobierana. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

Opłata zostanie pobrana w ciągu trzech lat od uprawomocnienia się decyzji podziałowej.  

 

Jerzy Dudzic - radny 

Poprosił o przegłosowanie wniosku radnego Damrata o obniżeniu opłaty adiacenckiej o 5%. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Zgodziła się, dodając, że opłatę pobiera się nie od całości wartości działki a tylko od różnicy 

wzrostu jej wartości. 

 

Jan Surdyka – wójt 

W związku z wnioskiem radnego Damrata, poprosił o przerwę na posiedzenie klubu radnych. 

 

Przewodnicząca wyraziła zgodę i o godzinie 15:15 ogłosiła 10 minutową przerwę. 

O godzinie 15:25 wznowiła obrady sesji. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

W związku z tym, że budżet gminy na przyszły rok jest już znacznie obciążony, trzeba spłacić 

dług wobec Pana Rolirada za grunty przejęte na drogi, a wprowadzenie tej opłaty może go 

umacniać klub radnych stoi na stanowisku wprowadzenia opłaty adiacenckiej bez zmian. 

Gmina z mocy prawa przejmuje grunty na drogi gminne, chcąc prawnie uregulować przez lata 

zaniedbaną sytuację trzeba zabezpieczać środki na to działanie. Są to argumenty, które 

istotnie przemawiają za podjęciem uchwały bez obniżania stawki 

Poprosiła o głosowanie nad wnioskiem radnego Damrata. 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania trzy osoby były za przyjęciem wniosku, jedna 

osoba wstrzymała się i dziewięć było przeciw. 

Wniosek został odrzucony. 

 



Robert Borzęcki - radny 

Odczytał uchwałę w sprawie ustalenia opłaty adiacenckiej z tytułu wzrostu wartości 

nieruchomości w wyniku jej podziału. 

 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy liczbą dziewięciu głosów podjęła 

uchwałę Nr VIII/43/2011 

w sprawie ustalenia opłaty adiacenckiej z tytułu wzrostu wartości nieruchomości w 

wyniku jej podziału 

dwie osoby wstrzymały się i dwie były przeciw. 

 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poinformowała, że do uchwały w sprawie zmiany składu Komisji Oświaty, Spraw 

Socjalnych, Kultury i Sportu dojdzie jeszcze jedna Komisja Rozwoju Gospodarczego i 

Budżetu, ponieważ radna Wiśniewska skorzystała z możliwości pracy w obu komisjach. 

Odczytała projekt uchwały. 

 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy liczbą dwunastu głosów podjęła 

uchwałę Nr VIII/44/2011 

w sprawie zmiany składu Komisji Oświaty, Spraw Socjalnych, Kultury i Sportu 

oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Rady  Gminy Zławieś Wielka 

jedna osoba wstrzymała się od głosowania. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła zastępcę o odczytanie uchwały w sprawie zakresu i formy informacji za I półrocze 

o przebiegu wykonania budżetu gminy Zławieś Wielka, kształtowaniu się wieloletniej 

prognozy finansowej oraz przebiegu wykonania planu finansowego samorządowych instytucji 

kultury. 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

uchwałę Nr VIII/45/2011 

w sprawie zakresu i formy informacji za I półrocze o przebiegu wykonania budżetu 

gminy Zławieś Wielka, kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz 

przebiegu wykonania planu finansowego samorządowych instytucji kultury. 

 

Robert Borzęcki - radny 

Odczytał projekt ostatniej uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Zławieś 

Wielka na 2011 r. 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

uchwałę Nr VIII/46/2011 

zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2011 r. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Podziękowała za sprawny przebieg głosowania nad uchwałami. 

Poprosiła pana wójta o przedstawienie kolejnego punktu sesji. 

 

 



Ad. 7 

Informacja o pracy wójta między sesjami 

 

Jan Surdyka – wójt 

Przedstawił informację o pracy wójta między sesjami. 

Informacja w załączeniu do protokołu. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Podziękowała i zapytała obecnych, czy mają pytania do pana wójta. Udzieliła głosu radnemu 

Borzęckiemu. 

 

Robert Borzęcki - radny 

Zapytał, w którym miejscu w Górsku miałaby znajdować się kapliczka, o której mowa w 

sprawozdaniu. 

 

Jan Surdyka – wójt 

Kapliczka miałaby znajdować się na górce po lewej stronie jadąc od ulicy Szkolnej na końcu 

skręcając w lewo. Znajduje się tam grunt gminny. Przy budowie kaplicy należy spełnić 

warunek odpowiedniej odległości od lasu, co najprawdopodobniej eliminuje jej położenie w 

tym miejscu.  

 

Bogdan Damart - radny 

W imieniu mieszkańców podziękował za drogę w Czarnym Błocie i poprosił o przycięcie 

gałęzi, które utrudniają widoczność. 

 

Ad. 8 

Wolne wnioski i zapytania 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Otworzyła dyskusję i udzieliła głosu radnemu Dudzicowi. 

 

Jerzy Dudzic - radny 

Zapytał, kiedy GOK w Górsku zostanie oddany do użytku. Jak będzie obsługiwana w nim 

kotłownia, kto będzie opiekował się zielenią przy obiekcie oraz kto będzie decydował o 

wyborze kierownika GOK-u. Poprosił o zainteresowanie się gnijącą trawą, która leży na 

tartanie przy szkole w Górsku. 

 

Piotr Pawlikowski – radny 

Poprosił o wyczyszczenie rowu w Łążynie. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

Odpowiedział, że pamięta o tym, niedługo zakończą się prace w Górsku i we wrześniu będzie 

można zacząć w Łążynie. 

 

Jan Walter - sołtys 

Zapytał, czy jest możliwość oczyszczenia z zakrzaczeń podstawy wału w Pędzewie. Składał 

pismo, ale nie dostał jeszcze odpowiedzi. Prosi o ustosunkowanie się do niego. 

 

 

 



Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła wójta o odpowiedź na zadane pytania. 

 

Jan Surdyka – wójt 

Stwierdził, że jeśli chodzi o przekazanie do użytkowania GOK-u w Górsku nie jest w stanie 

podać konkretnego terminu. Należy dopełnić procedur, wyraził nadzieję, że we wrześniu 

zostanie to załatwione. Do obsługi kotła grzewczego potrzeba pracownika ze specjalnymi 

uprawnieniami, najprawdopodobniej trzeba będzie zatrudnić taką osobę lub kogoś 

przeszkolić. Opiekę nad zielenią wokół obiektu ustali kierownik GOK-u. Kierownik zostanie 

zatrudniony przez dyrektora GOKiS-u. Jeśli chodzi o trawę gnijącą na tartanie boiska przy 

szkole w Górsku, zostanie ona wywieziona. Dyrektor ZS w Górsku nie zgłaszała problemu, 

który jak widać istnieje. Wały przeciwpowodziowe w Pędzewie najprawdopodobniej zostaną 

oczyszczone przez WZIR. Gminy nie stać na zajmowanie się tym. Z korespondencji 

prowadzonej z WZIR-em wynika, że sprawa ta zostanie załatwiona. Nie mamy informacji, 

czy zakrzaczenia też zostaną usunięte. 

 

Katarzyna Rezmer – radna 

Przypomniała o zgłaszanej już na poprzednich sesjach, prośby o naprawę mostku niedaleko 

pana Fenskiego. Dzieci, chodzące do szkoły, uwieszają się na nim, wychylają głowy i patrzą 

jak płynie woda. Dzieci mogą pośliznąć się, jest to niebezpieczne.  

 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że postara się, aby zabezpieczyć ten mostek. Jeśli gmina tego nie zrobi to na 

pewno zostanie to zgłoszone do Zarządu Dróg Wojewódzkich. 

 

Zdzisław Mastalarczyk – mieszkaniec Czarnego Błota 

Zapytał, kto zajmuje się Ośrodkami Zdrowia w gminie. Wyraził swoje niezadowolenie ze 

świadczonych przez Ośrodek Zdrowia w Złejwsi Wielkiej usługach, braku lekarzy, 

niekonkretnych godzin otwarcia i braku pomocy w razie nagłego przypadku. Uważa, że skoro 

ludzie opłacają składki zdrowotne to z NFZ należy im się pomoc w razie choroby. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Odpowiedziała, że jej jak i wójtowi rozwiązanie tej sprawy leży na sercu. Uporządkowanie 

tego tematu jest sprawą priorytetową. Należy stworzyć mieszkańcom takie warunki jak były 

chociażby kiedyś. O podjętych działaniach będziemy informować na kolejnej sesji. Wie, że 

trzeba to zmienić. Niestety nie jest to tak łatwe jak się wydaje, ponieważ musiałaby zostać 

rozwiązana umowa z właścicielem, co wiąże się z ogromnymi kosztami. 

 

 

 

 

Zdzisław Mastalarczyk – mieszkaniec Czarnego Błota 

Poprosił panią Helenę Przekwas o przedstawienie wyniku zebrania, które odbyło się w 

Górsku z mieszkańcami i dyrektorem Wawrzeńczykiem. 

 

Helena Przekwas – radna 

Odpowiedziała, że pokazała dyrektorowi protokół z zebrania, na którym obiecywał wiele 

rzeczy. Pan Wawrzeńczyk przeczytał go i nie wierzył w to, co mówił.  

 

 



Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Powiedziała, że wspólnie z prawnikami i wójtem postara się podjąć działania i konkretną 

decyzję o poprawie służby zdrowia na terenie gminy. 

 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że nie może dodać nic więcej, ponieważ całkowicie zgadza się ze swoimi 

przedmówcami. Nie pochwala tego, co dzieje się w Ośrodkach Zdrowia. Nie wie, na ile uda 

się zmienić ten stan rzeczy, ale będą podejmowane działania, które ma nadzieję zmienią coś 

w służbie zdrowia w gminie.  

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła o cierpliwość, wie, że sprawę tę należy załatwić jednak nie jest to tak łatwe jak 

może się wydawać.  

 

Zdzisław Mastalarczyk – mieszkaniec Czarnego Błota 

Stwierdził, że może okazać się tak, że gmina będzie dopłacać jeszcze do inwestycji Pana 

Wawrzeńczyka, ponieważ nikt nie udowodni mu jakie były koszty modernizacji Ośrodka 

Zdrowia. 

 

Jerzy Dudzic - radny 

Poprosił o odpowiedź na piśmie na pytanie zadawane już na kilku poprzednich sesjach 

dotyczące zwiększenia wysokości funduszu sołeckiego dla miejscowości Górsk.  

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Powiedziała, że odpowiedź na to pytanie padła już nie raz. Środki nie zostaną zwiększone, 

ponieważ gmina nie otrzyma refundacji, jeśli tak by się stało. 

 

Jerzy Dudzic - radny 

Powiedział, że z wyliczeń jakie przeprowadził wynika że dla Górska na mieszkańca ze 

środków funduszu sołeckiego przypada 12 zł, co jest najmniejszą kwotą w porównaniu z 

innymi sołectwami. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Odpowiedziała, że rozumie to wszystko, ale nie da się nic zrobić w tej kwestii. Poprosiła 

panią skarbnik o odpowiedź. 

 

Justyna Brzozowska - skarbnik  

Odpowiedziała, że wszystko w tej sprawie zostało już wyjaśnione. 

 

Jerzy Dudzic - radny 

Powiedział, że wie i rozumie, ale na piśmie czarno na białym chce mieć odpowiedź z urzędu 

gminy. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Mimo tego, że 3 razy na sesji padała odpowiedź na to pytanie, pan Dudzic otrzyma 

odpowiedź na piśmie. Może trzeba by było Górsk podzielić na 2 wsie, żeby tę sytuację 

rozwiązać, nie widzi innych możliwości. 

 

 

 



Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że matematyka nie kłamie. Niestety rozdzielanie funduszu tak wygląda, ale 

należy zadać sobie pytanie, czy Górsk korzysta tylko z pieniędzy z funduszu sołeckiego. Na 

inwestycje w Górsku przydzielono 2 mln zł, a więc bardzo dużo w porównaniu do innych wsi. 

Nie powinno się ograniczać tylko do funduszu sołeckiego i na tej podstawie wytłumaczyć 

mieszkańcom, że wieś Górsk nie jest pomijana.  

 

 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Gdyby budżet gminy był większy, w każdej wsi można byłoby robić inwestycje. Niestety 

mamy ograniczone środki, dlatego trzeba racjonalnie dysponować pieniędzmi. 

 

Bogdan Pawłowski – radny 

Odniósł się do wypowiedzi radnego Dudzica i powiedział, że w Górsku zostało 

zainwestowane tyle pieniędzy w porównaniu do innych wsi, że ten temat nie powinien być 

dalej ciągnięty. Wrócił do kontroli przeprowadzonej przez komisję ds. Oświaty i wypowiedzi 

dotyczącej ogrzewania szkoły w Górsku. Jeżeli są to tak wysokie koszty, to może należałoby 

przeprowadzić analizę termiczną budynku. Istnieje możliwość, że ciepło ucieka, bądź 

budynek jest za mało ocieplony. Jeśli chodzi o wypowiedź pani dyrektor z Rzęczkowa, która 

powiedziała, że dzieci pracują, dlatego mają gorsze wyniki w nauce, absolutnie się z tym nie 

zgadza. Kiedyś może tak było, ale teraz dzieci mniej pomagają. Gospodarstwa są 

zmechanizowane i dzieci pracują jedynie pomagając przy żniwach. Pani dyrektor broni siebie, 

ponieważ za wyniki egzaminów odpowiada bezpośredni zwierzchnik, czyli dyrektor.  

 

Rafał Żelazek – sołtys 

Powiedział, że przed omówieniem wyników kompetencyjnych uczniów należałoby spotkać 

się i porozmawiać z dyrektorami szkół, którzy wiedzą, jakie są przyczyny słabych wyników 

uczniów. Jest nauczycielem w szkole w Złejwsi Wielkiej i może wypowiadać się, jeśli chodzi 

o tę szkołę. W gimnazjum powstała klasa specjalna, aby dać uczniom szansę skończenia 

gimnazjum. Uczniowie z tej klasy również podchodzą do egzaminu kompetencyjnego. Wynik 

tej klasy na pewno obniża wyniki w skali całej szkoły. Jeśli chodzi o szkołę w Rzęczkowie, w 

której również uczył, sukcesem jest to, że spora część uczniów w ogóle ją kończy, ze względu 

na środowisko, z jakiego się wywodzą. Dlatego uważa, że jeżeli omawia się ten temat 

należałoby zaprosić dyrektorów szkół do dyskusji. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Powiedziała, że przygotowała zestawienie wyników, aby dać początek do zastanawiania się 

nad tą sprawą. Nie chodzi o to, aby ganić dyrektorów i kwestionować ich kompetencje. 

Należy wysłuchać wszystkich stron i podjąć wspólne działania, aby wyniki uczniów były 

lepsze. Tematy sesji były dostępne dla wszystkich i każdy, kto chciał mógł się wypowiedzieć 

i uczestniczyć w sesji. 

 

Janusz Fifileski – mieszkaniec Pędzewa 

Powiedział, że jest nauczycielem i może wypowiedzieć się w tym temacie. Nie można 

oceniać pracy nauczycieli patrząc na statystyki, ponieważ jednego roku trafimy na gorszy 

rocznik i wyniki uczniów będą niskie, ale w następnym roku trafimy na lepszy rocznik i 

wyniki będą wysokie. Uczniowie podchodzący do egzaminów z roku na rok są inni i nie 

ciężko jest oceniać, co należy poprawić. Należałoby zobaczyć postępy ucznia zaczynającego 

gimnazjum i kończącego szkołę i wtedy ocenić pracę nauczycieli. Rada Gminy ma możliwość 



utworzenia regulaminu wynagrodzeń nauczycieli, w którym można by nagradzać tych 

nauczycieli, którzy czasami żyły sobie wypruwają, żeby uczeń skończył szkołę. Kolejny 

temat dotyczył służby zdrowia, zapytał czy istniałaby możliwość zrobienia referendum na ten 

temat przy okazji wyborów do Sejmu. Na kolejnej już sesji słyszymy, że mieszkańcy 

narzekają na ośrodek zdrowia w Złejwsi. Obawia się tego, że wójt podejmie kroki, aby 

sytuację naprawić, a to będzie wiązało się to z poniesieniem dużych kosztów przez gminę. 

Niektóre z inwestycji nie zostaną ze względu na to zrobione i mieszkańcy będą się buntować. 

Żeby tak się nie stało można by przeprowadzić referendum, aby mieszkańcy mogli się 

wypowiedzieć.  

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Powiedziała, że trudno jest ustosunkować się do tej wypowiedzi. Zapytała, czy ktoś ma 

jeszcze pytania. 

 

Bogdan Pawłowski – radny 

Odniósł się jeszcze raz do tematu oświaty. Powiedział, że wszystko zależy od nauczyciela, 

jeśli nauczyciel potrafi zainteresować i dobrze poprowadzić lekcje, to uczeń będzie się starał 

przychodził na dodatkowe zajęcia i pogłębiał swoją wiedzę.  

 

Wioleta Warzocha - sołtys 

Zapytała, czy w Złejwsi Wielkiej będzie przedszkole unijne. 

 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że pan Żyłkowski, który prowadzi fundację „Edukacyjne Drogi Polek i 

Polaków” uzyskał dofinansowanie od marszałka i będzie prowadził przedszkole na pewno w 

Łążynie. O punkcie przedszkolnym, w Złejwsi Wielkiej nie ma informacji. Kolejna sprawa 

jest taka, że w szkole w Złejwsi Wielkiej nie ma pomieszczeń. Jeśli uda się uruchomić 

świetlicę wiejską może uda nam się zorganizować pomieszczenie, ale nie wiadomo kiedy 

zostanie ona otwarta.  

 

Wioleta Warzocha - sołtys 

Zapytała, czy jest możliwość, aby dzieci niepełnosprawne mogły chodzić do przedszkola w 

Złejwsi Małej.  

 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że w przedszkolu w Złejwsi Małej nie ma już miejsca dla dzieci 

pełnosprawnych i ciężko jest spełnić warunki, które są wymagane dla dzieci 

niepełnosprawnych. Nie wolno zostawiać tego tematu należy się nim zainteresować. Być 

może po rozbudowaniu przedszkola w Złejwsi Małej znajdzie się miejsce dla tych dzieci. Na 

razie nie ma pomieszczenia dla dzieci niepełnosprawnych, ale temat ten nie zostanie 

pominięty.  

 

Wioleta Warzocha - sołtys 

Powiedziała, że jest to duża niedogodność, ponieważ rodzice muszą dowozić dzieci 

niepełnosprawne do szkół w Toruniu, co dla wielu jest problemem. Na dodatek, aby dzieci 

mogły chodzić tam do szkół muszą być zameldowane na terenie Torunia.  

 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że jeśli wola rady będzie taka to zostaną stworzone warunki dla dzieci 

niepełnosprawnych w nowobudowanej części przedszkola w Złejwsi Małej. 



 

Rafał Żelazek – sołtys 

Zapytał, czy indywidualnie ma rozmawiać z panem Brzozowskim o tablicach ogłoszeń, które 

miały być już dawno zrobione. 

 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że przeprowadzi rozmowę dyscyplinującą z panem Brzozowskim, pamięta o 

tej sprawie, ale chyba pan Henryk nie wyrabia się z zadaniami, jakie dostaje. 

 

 

Janusz Fifielski – mieszkaniec 

Odniósł się do tematu oświaty, stwierdził, że dzieci nie mogą uczestniczyć w zajęciach 

dodatkowych, które organizują nauczyciele, ponieważ problem tkwi, w odwozach dzieci ze 

szkół. Nawet, jeśli dzieci chciałyby brać w nich udział, to czasami są one o takich porach, że 

dzieci, które mieszkają dalej nie mają jak wrócić do domu. Oprócz tego zajęć obowiązkowych 

jest tak dużo, że już z dodatkowych godzin mało, kto korzysta. Może, jeśli uczniowie mieliby 

zapewniony autobus powrotny do domu, znalazłoby się więcej chętnych do udziału w 

godzinach dodatkowych. Warto się nad tym zastanowić. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Odpowiedziała, że problem oświaty będzie istniał zawsze i podziękowała za uwagi. Zapytała, 

czy obecni mają jeszcze pytania. 

 

Robert Borzęcki - radny  

Zapytał, jak wytłumaczyć mieszkańcom miejscowości Zławieś Wielka, że plac zabaw o 

wartości ok. 50 tys. zł, który miał powstać z funduszu unijnego nie zostanie zrobiony, 

ponieważ pracownik urzędu gminy, który obiecał pozyskać na niego środki tego nie uczynił. 

W zeszłym roku ze środków z funduszu sołeckiego postanowiono zrobić ogrodzenie 

cmentarza, dlatego plac zabaw z pieniędzy unijnych miał to zrekompensować. Pieniądze 

unijne przepadły, a placu zabaw jak nie było tak nie ma. Co teraz można zaproponować 

mieszkańcom przy podziale funduszu sołeckiego na przyszły rok, skoro poprzedni przepadł.  

 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że nie wiedział nic o 50 tys., które miały być pozyskane z funduszu unijnego 

na budowę placu zabaw. Ze środków z funduszu sołeckiego na ten rok została część pieniędzy 

i pani sołtys zakupi elementy placu zabaw, pozostaje kwestia lokalizacji i zamontowania 

zabawek.   

 

Robert Borzęcki - radny  

Powiedział, że to powinno już być dawno zrealizowane, ponieważ zbliża się jesień i dzieci nie 

będą miały w tym roku korzyści z nowego placu zabaw. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Zwróciła uwagę, że ten temat powinien być przedyskutowany w mniejszym gronie. 

 

Robert Borzęcki - radny  

Poprosił o naprawę siatki, między bazą a boiskiem, aby dzieci nie przechodziły i nie bawiły 

się między maszynami, które się tam znajdują. 

 

 



Jan Surdyka – wójt 

Wyjaśnił, że w między czasie dowiedział się, że jeśli chodzi o sprawę 50 tys. zł, był składany 

wniosek na taki projekt, niestety został odrzucony przez Urząd Marszałkowski.  

 

Robert Borzęcki - radny  

Chodziło o to, że nie można na zebraniu wiejskim czegoś obiecywać, a potem cały rok nie 

zostanie nic zrobione. Ludzie, którzy na nie przychodzą oczekują, że skoro zagłosują nad 

jakąś propozycją to coś zostanie zrobione. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Uważa, że zebranie mieszkańców w Złejwsi Wielkiej było źle poprowadzone, ponieważ nie 

powinno się przeprowadzać głosowania nad projektem, którego realizacja nie była pewna. 

Jeśli składa się wniosek do Urzędu Marszałkowskiego, to nigdy nie ma gwarancji, że zostanie 

on zatwierdzony, a projekt zrealizowany. Poprosiła, aby dla uniknięcia sytuacji, jaka 

wystąpiła w Złejwsi Wielkiej wskazać sołtysom, na co środki z funduszu sołeckiego można 

przeznaczyć.  

 

Jan Surdyka – wójt 

Przyznał, że sprawa ta została zaniedbana. Natomiast mieszkańcy sami nie wiedzieli, gdzie 

usytuować plac zabaw. Część osób chciała przy astrobazie, a część w starym miejscu. 

W rezultacie nic nie zostało zrobione. Połowa pieniędzy z funduszu jest jeszcze do 

wykorzystania, więc jeśli mieszkańcy dogadają się i określą miejsce, to plac zabaw zostanie 

zrobiony. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Pieniądze po to wpływają do rady sołeckiej, żeby rozdysponować je i aby rada sama 

zajmowała się ich wydatkowaniem. W chwili przekazania tych środków gmina dalej nie musi 

się tym zajmować, rada sołecka za to odpowiada.  

 

Wioleta Warzocha - sołtys  

Poinformowała, że we wrześniu zwoła zebranie sołeckie, na którym mieszkańcy zadecydują o 

lokalizacji placu zabaw. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Podziękowała zebranym za obecność i o godzinie 17
00  

zamknęła obrady VIII sesji Rady 

Gminy Zławieś Wielka. 

 

 

 


